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ПРОТОКОЛ № 2 

от заседание на 

Общинска епизоотична комисия на Община Първомай, 

        проведено на 21.07.2025 г. в Заседателна зала ет. 2    на Община Първомай 

 

Днес, 21.07.2025 г. (понеделник), от 13:30 часа, се проведе заседание Общинска 

епизоотична комисия на община Първомай, сформирана със Заповед № РД-15-428/27.07.2023 

г. на Кмета на Община Първомай, по повод писмо с Наш Вх. № 24-00-424/18.07.2025 г. от 

Директора на ОДБХ – Пловдив във връзка с издадена Заповед № РД 11-2107/14.07.2025 г. на 

Изпълнителния директор на БАБХ.  

 

Определен е дневен ред, „Точка единствена“ както следва: 

- Заповед № РД 11-2107/14.07.2025 г. на Изпълнителния директор на БАБХ във връзка с 

констатиран положителен резултат за болестта шарка по дребните преживни животни в 

животновъден обект с рег. № 4271-0534 в гр. Първомай, общ. Първомай, обл. Пловдив, както 

и писмо от Директора на ОДБХ – Пловдив, относно спешното свикване на общинска 

епизоотична комисия ведно с разяснителна кампания на кметовете на кметства, попадащи в 3 

и 10-километровата защитна зона.   

 

Заседанието бе открито от г-н Хамди Мустафа – Заместник-кмет на Община 

Първомай и Председател на Общинската епизоотична комисия.  

За представляващ заседанието бе определена г-жа Радослава Ставрева – 

Изпълняваща функциите на Кмет на Община Първомай, съгл. Заповед №РД-15-

350/17.07.2025 г. 

 

 Д-р Иван Киряков – гл. инспектор  "Здравеопазване на животните“ в ОДБХ-Пловдив - 

ОВЛ за община Първомай не присъства на срещата, поради изпълнение на Заповед на 

Изпълнителния директор на БАБХ и разпределението му в обект с регистрирани положителни 

проби.  

На срещата не бе излъчен представител на РУ – Първомай към ОД на МВР – Пловдив.  

 

На срещата по покана на Председателя присъства д-р Иван Вангелов  - практикуващ 

ветеринарен лекар и Председател на „Български ветеринарен съюз“ за област Пловдив.  

 

На срещата бяха поканени всички кметове на кметства, попадащи в 3 и 10-километровата 

защитна и надзорна зона, както и практикуващи ветеринарни лекари на територията на община 

Първомай.  
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По предложение на представляващия за протоколчик бе избрана Магдалена Янкова – Мл. 

експерт „Екология“ при Община Първомай.   

 

 

Г-жа Радослава Ставрева – запозна всички присъстващи с мерките определени и 

касаещи, дейността на общинския кмет и кметовете по кметства, посочени в т. V, VII, XI 

т. 2 и т. 6 от Заповед №РД-11-2107/14.07.2025 г. на Изпълнителния директор на БАБХ.  

 

По точка единствена се направиха следните изказвания:  

 

Предвид възникналите въпроси и неизяснената епизоотична обстановка на територията 

на община Първомай е се проведе конферентен разговор с д-р Иван Шиков  - Началник отдел 

„Здравеопазване на животните“ към ОДБХ – Пловдив.  

1. Г-н Николай Хоптеров  - Кмет на с. Дълбок извор отправи първия въпрос, относно 

извършеното пробонабиране от ДПЖ в землището на с. Дълбок извор и кога се очаква 

резултат от изследванията.  

Д-р Шиков отговори, че резултат от пробите е наличен и на територията на с. Дълбок 

извор има регистрирани положителни проби от два животновъдни обекта. Той поясни, че ако 

собственикът на обекта не допусне екипите на БАБХ доброволно, няма да бъде упражнен 

натиск върху него и без неговото изрично разрешение няма да се организира хуманно 

умъртвяване на стадото. Ще бъдат предприети ограничителни мерки спрямо заразения обект 

с цел недопускане разпространението на вируса. Но въпреки това акцентира, че вирусът е 

изключително заразен за дребните преживни животни и единственият начин за ликвидиране на 

огнището е хуманното умъртвяване и последващото обезвреждане.   

2. Г-жа Ставрева зададе въпрос относно последващото обезвреждане на труповете на 

вече хуманно умъртвените животни.  

На въпроса д-р Шиков отговори, че на този етап ръководството е разпоредило 

обезвреждането на труповете на животни от заразени обекти чрез инсинериране (изгаряне). 

Даде информация, че в Пловдив е инсталиран инсинератор, който ще работи за обезвреждане 

на труповете. Вече умъртвените животни ще бъдат транспортирани до инсталацията 

посредством специализиран превоз, след който ще се прави обеззаразяване и дезинфекция. 

3. На въпрос от от г-н Мустафа за резултатите от вече взетите проби от стада на 

територията на обшина Първомай, бе дадена информация за регистрирани 

положителни проби в с. Драгойново  от извършеното пробонабиране.  

 

Обсъдени са потенциалните обекти и комплекси за отглеждане и развъждане на ДПЖ с  

най-висок риск на територията на община Първомай.  

Разгледани са алтернативите за разпространение на вируса от личните стопанства, 

разположени на територията на община Първомай, както и от нерегламентирана търговия 

между стопанство и други.  

Обсъдена е възможността за засилване на контрола върху нерегламентираната продажба 

на живи ДПЖ и продукти от тях. Разгледана е възможността за засилване на контрол върху 

нерегламентираното изхвърляне на трупове на умрели животни.  

Набелязани са мерки при установяване  и/или съмнение за заболели животни.  



РЕШЕНИЕ: 

 

ОТЧИТАЙКИ СЕРИОЗНОСТТА НА СИТУАЦИЯТА, КОМИСИЯТА ИНФОРМИРА 

ВСИЧКИ ЗАИНТЕРЕСОВАНИ СТРАНИ ЗА ПРАВОТО ИМ ДА НЕ ДОПУСНАТ 

ПРИНУДИТЕЛНО УМЪРТВЯВАНЕ НА ПРИТЕЖАВАНИТЕ ОТ ТЯХ ЖИВОТНИ ОТ 

ОРГАНИТЕ НА БАБХ И УВЕДОМЯВА, ЧЕ ЗАГРОБВАНЕ НА ТЕРИТОРИЯТА НА 

ОБЩИНА ПЪРВОМАЙ НЯМА ДА СЕ ИЗВЪРШВА! 

 

ЗАБЕЛЕЖКА: ОТКАЗЪТ СЕ УДОСТОВЕРЯВА С ПОДПИСВАНЕ НА ДЕКЛАРАЦИЯ ПО 

ОБРАЗЕЦ НА БАБХ ОТ СТРАНА НА СОБСТВЕНИЦИТЕ НА ЖИВОТНИТЕ! 

 

Поради липса на други изказвания, г-н Хамди Мустафа – председател на Общинската 

епизоотична комисия, закри заседанието. 

 

Приложение: Присъствен списък.  

 

 

 

ХАМДИ МУСТАФА 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА  

ОБЩИНСКАТА ЕПИЗООТИЧНА КОМИСИЯ  

 

 

 

ПРОТОКОЛЧИК 

МАГДАЛЕНА ЯНКОВА 

Мл. експерт „Екология“ при Община Първомай  

 

 

 

 

РАДОСЛАВА СТАВРЕВА  

Заместник- кмет на Община Първомай 

и изпълняващ функциите на кмет 

съгласно заповед №РД-15-350/17.07.2025 г. 

 


